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1 4střední.UB
Miloš Čačík

▪ Dne 16. 11. 2022 jsme se my, studenti prvních ročníků středních škol sídlících

v Uherském Brodě, zúčastnili slavnostní akce v Klubu kultury, předávání

kartiček. Tyto kartičky nejsou ledajaké, jsou to totiž kartičky s výhodami, kdy

studenti můžou navštívit například koupaliště Delfín v Uherském Brodě, zimní

stadion nebo kino Máj, a to zcela zdarma.

Akci zahájil místostarosta Uherského Brodu pan Kryštof a podívali jsme se

na film o krásách města. Po předání kartiček následoval kulturní program:

folklorní vystoupení studentů gymnázia nebo písničky rappera Weveho z naší

školy. Na závěr společně studenti všech škol zatancovali tanec Jerusalema.

Je skvělé, že město myslí na nás studenty a umožňuje nám výhody mimo

školní vyučování.
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Vánoční Vídeň2
Natálie Bajzíková

▪ Naše škola pořádala jeden ze svých

mnohých výletů, tentokrát do Vídně.

Sraz jsme měli v úterý 29. listopadu

v 6:30 na nádraží v Uherském Brodě.

Jízda do Vídně probíhala

bezproblémově, také možná proto, že

každý ještě dospával brzké ranní

vstávaní. Během jízdy jsme měli zastávku

v Mikulově, kterou jsme využili

k protáhnutí a rychlému WC. Po

přestávce s námi autobus vyrazil přímo

do Vídně, kam jsme dorazili v očekávání

zážitků.

Řidič nás vysadil na Schwedenplatz,

odkud jsme šli ke katedrále sv. Štěpána.

Paní průvodkyně nám povídala o všech

možných zajímavostech, památkách,

architektuře a celé Vídni. U katedrály sv.

Štěpána jsme měli osobní volno. Rozdělili

jsme se po skupinkách a šli za tím, co

nás zaujalo. Někteří zamířili do obchodů,

další na kávu či jídlo.

Pak jsme pod vedením průvodkyně

pokračovali trasou kolem Hofburku,

ke galerii Albertina, k budově Parlamentu

a nevynechali jsme ani barevný

Hundertwasserhaus. Zaujalo nás, že

architekt Hundertwasser je původem

Čech a ve Vídni má několik budov, jimž

dominují barvy a asymetrie.

Následovala nezapomenutelná prohlídka

Uměleckohistorického muzea, kde jsme

si prohlédli obrazy významných umělců

(Rafaela, Cranacha, van Dycka, Rubense)

a další krásné a zajímavé umělecké

předměty. →

→ Po návštěvě muzea naše kroky konečně směřovaly k radnici na vánoční trhy,

kam jsme se nejvíce těšili a kde jsme dostali další rozchod. Mnozí byli zvědaví

na populární punč, avšak většina měla radost především z punčových hrníčků

ve tvaru srdce, neboť si je mohli odnést domů jako suvenýr na památku.

Překrásně nasvícené trhy se nám všem moc líbily, nechtělo se nám ani odcházet.

Na určené místo srazu došel každý v pořádku a včas.

Záhy jsme se vydali na zpáteční cestu.

Cesta domů uběhla za přispění řidičova humoru a nás studentů, kteří notovali

známé i neznámé písničky vesele a velmi rychle.

Celá návštěva tohoto města byla provázena vánoční atmosférou, dobrotami, vůní

punče a pocitu pohody. Tradiční vídeňské trhy a celá Vídeň se všem moc líbila.

Těšíme se na další podobné výlety!
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Projekt Beer stream3
Jiří Richtr

▪ Ve dnech 13. a 14. října 2022 jsme se se

spolužákem Zdeňkem Horníčkem

účastnili Simulace Evropského

parlamentu na Krajském úřadě

Jihomoravského kraje v Brně. Oba jsme

reprezentovali stranu Evropských

konzervativců a reformistů (ECR).

Zdeněk se nacházel ve Výboru pro

zahraniční věci a já ve Výboru pro

energetiku a průmysl.

Na této simulaci jsem při práci ve svém

výboru navrhl a předložil projekt Beer

stream 1. Byť jsem byl ve výboru

v opoziční menšině a de facto jediný

konzervativní poslanec, podařilo se mi

oslovit všechny poslance napříč celým

politickým spektrem.

Beer stream 1 je tzv. pivovod, který by

vedl po trase Plzeň – Praha – Krakov –

Varšava – Královec. Tento unikátní

projekt má za cíl poskytnout pracovní

příležitosti pro lidi v momentální krizi,

prohloubení spolupráce s čerstvě

anektovaným Královcem a podpořením

ekonomiky v rámci celé střední Evropy.

Plzeň byla vybrána pro svoji historickou

a strategickou polohu – Pilsner Urquell.

Smyslem projektu bylo zásobování

dalšího kraje ČR životodárnou tekutinou.

Při výstavbě i provozu by vznikla řada

pracovních míst, k jeho pohonu

a provozu by bylo využíváno

obnovitelných zdrojů energie

a neopomenuta byla i otázka zpracování

případného nevyužitého piva. V další fázi

by na Beer stream navázaly projekty

Becher stream a Sliv stream.

Výborem můj návrh prošel bez jediného

problému. Nikdo nebyl proti! Menší

problém se objevil při hlasování celého

Evropského parlamentu. Beer stream 1

byl totiž součástí celého balíčku

ekonomických úprav a podpor. Tato

skutečnost se nelíbila Greens/EFA a ID,

kteří jako jediní hlasovali proti. Naštěstí

zbytek poslanců hlasoval pro, a tudíž

nejen můj, ale hlavně projekt nás všech

Evropanů, prošel.

pozn. Královec (Kaliningrad) – hlavní město Kaliningradské oblasti, která je součástí

Ruské federace. V době této akce koloval na sociálních sítích vtip o připojení této

oblasti k ČR jako dalšího kraje.
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Jak dlouho již působíte na naší škole?

„Letos je to 12. rok.“

Naplňuje učitelské povolání Vaše původní představy?

„Ano, plně.“

Co Vás přivedlo k učitelskému povolání?

„Asi tak v sedmé třídě, jsem začala spolužákům vysvětlovat matematiku. Poté i na
střední škole mě bavilo pomáhat druhým a tam jsme právě měli výbornou
učitelku matematiky. Byla mým vzorem.“

Který předmět se podle Vás učí nejlépe?

„Matematika, protože tam je všechno přesné a nedá se nic jakoby - okecat.“

Máte nějaké koníčky? Sportujete?

„Ano, ráda čtu a sleduji televizní soutěže. Co se týče sportu, mou zálibou je
turistika.“

Kdybyste mohla, jakou zemi byste navštívila?

„To je těžká otázka. Obecně ráda jezdím po Evropě, je to nejblíž, dá se domluvit,
podobná kultura atd. Kdybych si mohla doopravdy vybrat, jela bych někam do
hor. Mám ráda výhledy do širokého okolí z nějakých vyšších „kopečků“. Nejspíš
tady do Rakouských či Francouzských Alp.‘“

Jakou hudbu posloucháte nejraději?

„Nejsem moc hudební posluchač, zapínám si spíše rádio: v autě Radiožurnál nebo
při vaření či úklidu, to zase Český rozhlas Brno. Když se mi nějaká písnička líbí,
vyhledám si ji na YouTube, ale že bych kupovala konkrétní alba, tak to jen
výjimečně.“

Zanedlouho budou Vánoce, těšíte se? Pečete vánoční cukroví? Držíte vánoční

tradice?

„Na Vánoce se těším, tak jako asi každý. Tradice doma dodržujeme, pečeme
vánoční cukroví jako linecké, medvědí tlapičky, perníčky. Tradičně máme kapra,
bramborový sálat, rybí polévku nebo kyselici.“

Co byste si přála mít tenhle rok na Vánoce pod stromečkem?

„Let balónem. Samozřejmě bych si přála zdraví, štěstí, rodinnou pohodu
a podobně, ale to je takové mnou neovlivnitelné. Jako hmotný dárek bych si přála
třeba ten let balónem, ať je nějaké „vzrůšo“. Z balónu by byl krásný výhled do
okolí.“

▪ Paní učitelku Kočicovou znají velmi dobře studenti z obou částí naší
školy. Pohodová a vždy usměvavá matikářka, která kolem sebe šíří klid
a pohodu.

Rozhovor4
Natálie Bajzíková
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5 Beseda se senátorem 
Denisa Horňáková

▪ Dne 9.11.2022 se na budově Obchodní akademie konala beseda se senátorem

Patrikem Kunčarem za obvod Zlín. Této besedy se účastnily třídy VS2, VS3 a VS4.

Pan senátor nám studentům, povyprávěl o obecném chodu horní komory

Parlamentu ČR i o konkrétních úlohách například při legislativním procesu. Na

konci celé besedy nám byla poskytnuta možnost panu senátorovi položit různé

dotazy, jež nás zajímaly. Studenti byli za diskusi velice vděční a hojně toho využili.

Dotazy se pak týkaly jak obecných věcí, tak i konkrétních problémů, například

války na Ukrajině.
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Ohlédnutí
za Dny otevřených dveří

▪ Naše škola má za sebou tradiční Dny

otevřených dveří. Letos bylo naštěstí vše,

jak má být – bez různých omezení,

opatření a respirátorů. Obě části školy

měly návštěvníkům a zájemcům o studium

co nabídnout. Všude se to hýří velkým

množstvím novinek, o nichž se mohli

návštěvníci dozvědět také

prostřednictvím krátké videopozvánky. Tu

připravili studenti – reportéři

z prezentačního týmu školy. O úspěchu

svědčí i velmi pěkná návštěvnost. Za pátek

a sobotu prošlo naší školou několik stovek

lidí, konkrétně 592 návštěvníků. 462 z nich

zavítalo do areálu Střední průmyslové

školy a 130 se šlo podívat na Obchodní

akademii. →

6
Jan Zimčík

→ A jaké novinky a zajímavosti byly k

vidění? Už při příchodu do areálu SPŠ si

přes prosklení HI-TECH centra mohli

návštěvníci všimnout robota. Ten sice není

úplnou novinkou, ale v rámci zájmového

kroužku byl letos zdokonalen pro výrobu

vánočních svíček, které si zájemci mohli i

zakoupit. Velice se rozšířila oblast 3D

modelování, 3D tisku, nastala inovace

strojního parku pro oblast přesného měření

a za zmínku určitě stojí i spousta nového

vybavení do školního autoservisu. Z dílny

mechaniků elektrotechniků vzešel zcela

nový a jedinečný projekt – grafická

simulace areálu Střední průmyslové školy

v prostředí hry Minecraft. A co Obchodní

akademie? Ani ta nezůstala pozadu. Zde

přibylo například polohovatelné relaxační

křeslo, nová lůžka, masážní chodníky a další

pomůcky pro výuku do odborných učeben.

Listopadové Dny otevřených dveří se

skutečně vydařily. Byly plné energie,

spousty nových informací, vybavení

a nejrůznějších novinek.

Další Den otevřených dveří nás čeká

v pátek 27. ledna 2023 a určitě to bude

opět stát za to.
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Praha nám sluší7
Julie Chaloupková

▪ Ráno 29. listopadu si studenti ze třech

tříd museli přivstat kvůli výletu do

hlavního města Prahy. Po pohodové

cestě se studenti seznámili s historií

Senátu. Ohromilo nás nejen bohaté

zdobení interiéru, ale i osud Alberta

z Valdštejna, který nechal nynější sídlo

Senátu postavit původně jako svůj palác.

Návštěvu nám zaštítil pan senátor

Ing. Patrik Kunčar.

Po obědové pauze naše cesty směřovaly

do Poslanecké sněmovny, kde nás po

pečlivé kontrole pustili na jednání

poslanců. Konkrétně se přehlasovával

zákon, který vetoval prezident Miloš

Zeman. Schůze pokračovala rozpravou

nad novým Služebním zákonem.

Schůzi vedla předsedkyně PS

Ing. Pekarová a účastnila se téměř celá

vláda, proto jsme mohli potkat běžně na

schodech osobnosti jako např. JUDr.

Alenu Schillerovou, Ing. Mariána Jurečku,

Mgr. Víta Rakušana, a dokonce

i samotného premiéra. Jednání jsme

opustili v půlce čtení pana Okamury,

protože se nám chtěl představit pan

poslanec Aleš Dufek a pan Róbert

Teleky. Návštěvu Poslanecké sněmovny

nám umožnil pan poslanec Mgr. Ondřej

Benešík. →

→ Po těchto velmi zajímavých návštěvách

obou komor moci zákonodárné jsme vyrazili

podlehnout krásám večerní Prahy a krásám

vánočních trhů.

Druhý den byl věnován památkám. Vydali jsme

se pěšky Královskou cestou směrem

k Pražskému hradu. Po cestě se žáci

seznamovali s mnoha památkami a jejich

historií. Stihli jsme dokonce nakoupit i dárky

pro naše nejbližší.

Tímto bychom chtěli poděkovat našemu

milému dozoru panu učiteli Hozákovi a paní

učitelce Šlancarové. Děkujeme, máme skvělé

zážitky.
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Návštěva amerického 
diplomata8

▪ V pátek 2. 12. přišel do naší školy přednášet americký diplomat a mluvčí americké
ambasády Griffin Rozell, který nyní působí v ČR. Myslel jsem si, že celá přednáška
bude v seriózním duchu a že pan Rozell bude mít i svou ochranku. Už od začátku
byla velice uvolněná atmosféra, Griffin Rozell vtipkoval, nebyl tak vážný, jak jsem
čekal.

Jeho přednáška začala tím, že se nám představil a představil také své městečko,
kde vyrůstal. Řekl nám něco o své minulosti. Bohužel neřekl nic o své rodině a o
svém nynějším životě. Snažil se nám co nejvíce přiblížit svou práci a zážitky s ní
spojené.

Byl nám řečen i příběh, který zažil na Slovensku. Týkal se pána, který si
rekonstruoval dům a našel tam dokumenty o židovské rodině, která v domě žila
v průběhu 2. světové války. Líbilo se mi, že k nám byl opravdu otevřený a snažil se
odpovědět na všechny dotazy. Jelikož je to diplomat, na dotazy ohledně jeho
názorů na americkou vládu nemohl odpovídat příliš otevřeně.

Z jeho přednášky jsem zjistil, jak nebezpečné některé země opravdu jsou. Bylo
proto příjemné poslouchat, jak si Česko chválil, zejména naše pivo. Přišlo mi velice
zajímavé, jaké má jeho práce výhody a nevýhody. Osobně nedokážu říct, zda bych
takovou práci dokázal dělat.

Za třídu S3 děkujeme za možnost přiblížení práce amerického diplomata.

Denis Cudař, Erik Ilčík, Šimon Hnilička
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▪ Ve dnech 12. a 13. prosince 2022 na naší škole proběhlo první kolo Studentských

prezidentských voleb, kde jsme si jako studenti mohli vyzkoušet volbu prezidenta,

kterou někteří z nás zažijí na vlastní kůži v lednu příštího roku.

Na výběr bylo z 9 kandidátů. Výsledky na naší škole jsou těsné. Na jejich přesné znění

se můžete nyní podívat:

Výsledky Studentských 
voleb9
Vojtěch Grebeň

Petr Pavel 38,1 %

Danuše Nerudová 37,8 %

Andrej Babiš 14,7 %

Pavel Fischer 3,3 %

Tomáš Zima 2,5 %

Marek Hilšer 1,8 %

Jaroslav Bašta 1,4 %

Denisa Rohanová 0,4 %

Josef Středula 0 %
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Co nás čeká?10

9. – 13. 1. 2023
Lyžařský kurz Veľká Rača – třídy S1, SC1, KE1

13. 1. 2023 
Školní ples

16. – 20. 1. 2023 
Konverzační kurz s rodilými mluvčími

20. – 24. 2. 2023
Lyžařský kurz Veľká Rača – třídy ME1A, ME1B, VS1

27. 1. 2023 
Den otevřených dveří

28. 3. 2023
Anglické divadelní představení

2322

Informace ze studentské rady

Výzva k aktivní účasti na dnech otevřených dveří

Diskuse o konané akci „4střední.UB“

Vánoční akademie se vrací

• čeká nás vyhlášení anket o nejoblíbenějšího učitele a nejoblíbenější třídu

21. reprezentační ples školy v pátek 13. ledna

• jsou vítány dary do tomboly od studentů

• opět se můžeme těšit na předtančení v podání našich studentů

Ve čtvrtek 22. prosince proběhne společná SR na budově OA.



Vyfoť se a pošli11

▪ Jak to žije na naší škole? Pořád se tu něco děje a kromě učení si užíváme
spoustu zábavy.

Chceš tu mít příště svou fotku? Vyfoť se se spolužáky, učiteli, v kroužku…
a fotku nám pošli na mail casopis@spsoa-ub.cz.

Třeba se tu příště najdeš ;-)
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